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PROTOKÓŁ Nr XXV/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 20 lutego 2020 roku. 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XXV w bieżącej kadencji obrady 

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan  

15 radnych w obradach udział bierze 15 radnych, co zgodnie z ustawą czyni radę zdolną do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO a także 

art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2019 r. 

poz. 506 ze zm.) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Posła na Sejm RP IX kadencji pana 

Mariusza Goska, panią Burmistrz, panią Skarbnik, Sekretarza, panią Wiceprezes ZNP, 

dyrektorów jednostek podległych, sołtysów a także wszystkich przybyłych na obrady sesji. 

Powitał Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie asp. Krzysztofa Serka i jednocześnie 

w imieniu odchodzącego Komendanta Komisariatu asp. szt. Krzysztofa Opary podziękował 

pani Burmistrz, radnym oraz sołtysom za dotychczasową współpracę. 

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu 14.02.br. do Rady Miejskiej 

wpłynął wniosek Burmistrza Stąporkowa o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 

uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego przy Publicznej Szkole 

Podstawowej im. ppor. Karola Niedzielskiego „Dobosza” w Niekłaniu Wielkim, który został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego przy Publicznej 

Szkole Podstawowej im. ppor. Karola Niedzielskiego „Dobosza” w Niekłaniu Wielkim pod 

głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ponadto poinformował, iż w dniu 17.02.br. do Rady Miejskiej wpłynął wniosek Burmistrza 

Stąporkowa o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie odstąpienia 

od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, który został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad XXV sesji Rady Miejskiej, który po 

naniesionych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stąporków za rok 

2019. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032, 

b) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok, 

c) ustalenia wysokości diet dla radnych, 

d) wyrażenia zgody na umorzenie części wierzytelności Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Stąporkowie  przypadających od najemcy lokalu komunalnego, 

e) przedłużenia umowy użyczenia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Stąporków, 

f) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Stąporków a osobami 

fizycznymi, 

g) wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia pomieszczeń znajdujących się  

w budynku stanowiącym własność gminy położonym w  Stąporkowie przy ul. Plac 

Wolności, 

h) sprzedaży nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Wólka Plebańska 

stanowiącej własność Gminy Stąporków, 

i) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2020 roku, 

j) zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego przy Publicznej Szkole Podstawowej im. 

ppor. Karola Niedzielskiego „Dobosza” w Niekłaniu Wielkim, 

k) odstąpienia od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

8.Sprawy różne. 

9.Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do odczytanego projektu porządku obrad XXV sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

XXV sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekt protokołu z poprzedniej sesji został 

przesłany radnym drogą elektroniczną oraz wyłożony w biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół XXIV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 



3 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys przedstawił informację Burmistrza Stąporkowa o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt.6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Stąporków za rok 2019. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania, które organ prowadzący był zobligowany przedłożyć Radzie Miejskiej. 

W związku z brakiem uwag i pytań poddał sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Stąporków za rok 2019 pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” powyższe sprawozdanie 

przyjęła.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej i ponieważ Radni mają je przed sobą, nie zachodzi potrzeba 

odczytywania. 

Ad.pkt.7.ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2020-2032. 

Głos w dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały zabrał radny Edward Mazur. 

Zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej, czy na sesję zaproszono władze Powiatu 

Koneckiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż zaproszenie na sesję władzom Powiatu 

Koneckiego zostało wysłane. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że wobec tego czuje się zaskoczony, gdyż tuż przed 

wyborami do Rady Powiatu Koneckiego ówczesny Starosta złożył obietnicę, że będzie gościł 

na sesjach Rady Miejskiej w Stąporkowie, a tymczasem minął już od rok od wyborów i nikt 

się obradami nie zainteresował.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zadawanie pytań dotyczących omawianego 

projektu uchwały. 

Radny Edward Mazur zapytał panią Burmistrz Dorotę Łukomską, z jakiego powodu 

przesunięto budowę sali gimnastycznej w Krasnej. Dodał, że gmina dostała na zadanie 

dofinansowanie z zewnątrz i w związku z tym powinno zostać realizowane, tym bardziej,  

że zostało także zaplanowane w budżecie. Radny zapytał, z jakiego powodu  odstąpiono od 

wykonania zadania pn. „Budowa sieci wodociągowej w Stąporkowie przy ul. Polnej” za 

kwotę 150 tys. zł. Dodał, że wodociąg jest mieszkańcom potrzebny a przedmiotowe zadanie 

także zostało zapisane w budżecie. Radny Edward Mazur powiedział, że projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032 

nierozerwalnie łączy się z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków 

na 2020 rok, do którego złożono autopoprawkę. Wyjaśnił, że w autopoprawce ujęto zwrot do 

budżetu państwa nienależnie otrzymanej w 2017 roku kwoty części wyrównawczej subwencji 

ogólnej, w wysokości 19.392,00 zł wraz z należnymi odsetkami ustalonymi, jak dla zaległości 

podatkowych w wysokości 4150 zł, czego nie ujęto w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

Zapytał, czego dotyczy zwrot i za co gmina musiała zapłacić karę. Radny Edward Mazur 
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poprosił również o wyjaśnienie, czy gmina złożyła wniosek na realizację budowy kanalizacji 

sanitarnej poza aglomeracją Stąporków, gdyż na to zadanie prowadzony był nabór. Dodał, że 

12 gmin złożyło wnioski na kwotę łączną 40 mln i otrzymało pożyczki w wysokości od 30% 

do 50% kosztów realizacji całości zadania, które zostaną umorzone. Radny Edward Mazur 

powiedział, że jeżeli gmina Stąporków przedmiotowy wniosek złożyła, to prosi o informację, 

na które ulice konkretnie. Przypomniał, że na zakup samochodu strażackiego dla OSP  

w Gosaniu zabezpieczono w budżecie kwotę 350 tys. zł, tymczasem istniała możliwość 

ubiegania się o środki z zewnątrz, gdyż prowadzony był nabór. Wyjaśnił, że gmina 

kwalifikowała się do aplikowania o środki na lekki samochód gaśniczy. W związku z tym 

zapytał, czy został złożony wniosek na to zadanie. 

Na pytania dotyczące projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2020-2032 odpowiedzi udzieliła Burmistrz Stąporkowa Dorota 

Łukomska. Zwróciła się do radnego Edwarda Mazura i powiedziała, że po raz kolejny 

pokazał, że nie zależy mu na dobrej współpracy z gminą, gdyż od współpracy są posiedzenia 

komisji rady a radny pomimo, iż burmistrz jest do dyspozycji radnych  nigdy rozmów nie 

podjął, tylko zadaje pytania na sesji pod publikę i nie na temat omawianego projektu uchwały. 

Wyjaśniła, że obecnie Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu przebywa 

na kontroli zewnętrznej związanej z zakończonymi przez gminę inwestycjami i do chwili 

omawiania punktu pn. sprawy różne zapewne wróci i na wszelkie pytania odpowie. Pani 

Burmistrz powiedziała, że pozostali w odróżnieniu od radnego Edwarda Mazura zadają 

pytania lub składają propozycje.  

Radny Edward Mazur przerwał wypowiedź pani Burmistrz i zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. Powiedział, że zadawał konkretne pytania i prosi  

o udzielenie odpowiedzi a nie przedstawianie w jego kierunku sugestii. 

Burmistrz Stąporkowa zwróciła się do radnych i sołtysów, którzy  rozumieją problemy 

gminy i chętnie współpracują z burmistrzem. Powiedziała, że żadna z odpowiedzi 

udzielonych radnemu Edwardowi Mazurowi nie odpowiada mu. Zapytała, dlaczego zatem 

radny zadaje pytania skoro i tak nie czuje się usatysfakcjonowany udzielonymi 

odpowiedziami, nawet gdy są przedstawione na piśmie. W kwestii wozu strażackiego pani 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że gmina ma bardzo duże szanse by 

otrzymać nowy wóz strażacki dla OSP Gosań i tej inicjatywie mocno kibicuje. Dodała,  

że powyższa odpowiedź nie była związana z omawianym projektem uchwały, ale zupełnie 

niedawno zakończyło się wspólne posiedzenie komisji rady, na którym pytanie o wóz 

strażacki nie padło. W kwestii odstąpienia od realizacji zadania pn. „Budowa sieci 

wodociągowej w Stąporkowie przy ul. Polnej”  wyjaśniła, że  z przyczyn formalnych, 

ponieważ budowana jest ul. Kościuszki w Stąporkowie nie będzie możliwe wykonanie 

wodociągu w roku bieżącym, a wszystkich szczegółów w powyższej sprawie udzieli 

naczelnik wydziału merytorycznego. Pani burmistrz powiedziała, że także z przyczyn 

formalnych należało aneksować mowę dotyczącą budowy sali gimnastycznej w Krasnej. 

Podkreśliła, że odpowiedzi na pytania są proste i można je uzyskać w każdej chwili. Dodała, 

że rozumie zadawanie pytań przez radnego Edwarda Mazura przed publicznością z uwagi na 

transmisję sesji, ale  w odróżnieniu od niego wraz z merytorycznymi pracownikami Urzędu 

Miejskiego oraz jednostek podległych to ona boryka się z rozwiązywaniem problemów 

wynikających z bieżącej działalności gminy, natomiast radny może jedynie politycznie 

prowokować i pocieszyć się tym, że trochę podenerwował pracowników. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że reprezentuje grupę wyborców, którzy chcą 

wiedzieć co się dzieje w gminie i dlatego zadaje pytania, ponieważ obrady są nagrywane. 

Zwrócił się do pani Burmistrz i powiedział, że jej odpowiedź powinna zawierać wyjaśnienie 

stanu faktycznego. Dodał, cyt. „niech pani się zachowuje normalnie”. 
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Radny Jacek Trudnos przypomniał, że w sytuacji, gdy na obradach sesji pojawiał się 

Starosta Konecki nikt inny, jak tylko radny Edward Mazur uniemożliwiał mu wypowiedź  

wnosząc pretensje do Przewodniczącego Rady Miejskiej, że Staroście głosu udzielił. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby dyskusja dotyczyła tylko projektów uchwał  

a pozostałe tematy omawiane były w punkcie pn. Sprawy różne. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 13 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr XXV/146/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2020-2032, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 

2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do niniejszego projektu uchwały złożono 

autopoprawkę, którą radni omówili na wspólnym posiedzeniu komisji. Poprosił o udzielenie 

odpowiedzi na pytanie radnego Edwarda Mazura w sprawie zwrotu do budżetu państwa 

nienależnie otrzymanej w 2017 roku kwoty części wyrównawczej subwencji ogólnej,  

w wysokości 19.392,00 zł wraz z należnymi odsetkami ustalonymi jak dla zaległości 

podatkowych. 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek. Wyjaśniła, że  w dniu 

19.02.2020 r. do Urzędu Miejskiego wpłynęła decyzja Ministra Finansów z dnia 12 lutego 

2020 r. Dodała, że po kontroli Krajowej Administracji Skarbowej gmina miała obowiązek 

złożyć korektę sprawozdania, w wyniku czego Minister Finansów zobowiązał ją  

do zwrotu nienależnie otrzymanej w 2017 roku kwoty części wyrównawczej subwencji 

ogólnej w kwocie 19.392,00 zł i z tego powodu został utworzony plan na zwrot kwoty wraz  

z należnymi odsetkami. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy przedstawiona kwota jest tylko częścią zwrotu 

subwencji, gdyż w ten sposób zinterpretował odpowiedź pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że na każdy rok gmina otrzymuje część 

subwencji ogólnej- subwencję wyrównawczą, tj. kwotę, o którą subwencja była zawyżona. 

Dodała, że 19.392,00 zł to pełna kwota podlegająca zwrotowi w wyniku korekty 

sprawozdania Rb-PDP. 

Radny Edward Mazur powiedział, że do tej sumy należy jeszcze dodać należne odsetki za 

nieterminową spłatę w wysokości 4150 zł. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że kontrolę przeprowadzano w roku 

ubiegłym, więc od roku 2017 do dnia zwrotu nadwyżki naliczono odsetki. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 13 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr XXV/147/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 

2020 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do niniejszego projektu uchwały złożono 

autopoprawkę, którą radni omówili na wspólnym posiedzeniu komisji. Wyjaśnił,  

że zmieniono brzmienie  § 2. pkt. 1., iż „Dieta ulega zmniejszeniu za nieobecność  

w posiedzeniu rady lub komisji z wyłączeniem zwołania posiedzenia w trybie art. 20 ust  

3 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r.” 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXV/148/2020 w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umorzenie części 

wierzytelności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie  

przypadających od najemcy lokalu komunalnego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 14 głosów 

przeciw- 1 głos 

wstrzymało się- 0 głosów 

podjęła uchwałę Nr XXV/149/2020 w sprawie wyrażenia zgody na umorzenie części 

wierzytelności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie  

przypadających od najemcy lokalu komunalnego, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy użyczenia 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej wypracowano stanowisko, aby przychylić się do prośby wnioskodawcy i wyrazić 

zgodę na przedłużenie umowy użyczenia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Stąporków na okres 5 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXV/150/2020 w sprawie przedłużenia umowy użyczenia nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność Gminy Stąporków, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

pomiędzy Gminą Stąporków a osobami fizycznymi. 
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W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 2 głosy 

przeciw- 12 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

nie przyjęła przedmiotowego projektu uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczeń znajdujących się w budynku stanowiącym własność gminy 

położonym w  Stąporkowie przy ul. Plac Wolności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej wypracowano stanowisko, aby wyrazić zgodę na zawarcie umowy użyczenia 

pomieszczeń znajdujących się w budynku stanowiącym własność gminy położonym  

w  Stąporkowie przy ul. Plac Wolności na okres 10 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXV/151/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

pomieszczeń znajdujących się w budynku stanowiącym własność gminy położonym  

w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.h) Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

położonej w miejscowości Wólka Plebańska stanowiącej własność Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXV/152/2020 w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej położonej  

w miejscowości Wólka Plebańska stanowiącej własność Gminy Stąporków, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków  

w 2020 roku. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 13 głosów 

przeciw- 1 głos 

wstrzymało się- 1 głos 

podjęła uchwałę XXV/153/2020 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków  

w 2020 roku, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.j) Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego 

przy Publicznej Szkole Podstawowej im. ppor. Karola Niedzielskiego „Dobosza”  

w Niekłaniu Wielkim. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXV/154/2020 w sprawie zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego przy Publicznej 

Szkole Podstawowej im. ppor. Karola Niedzielskiego „Dobosza” w Niekłaniu Wielkim, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.ppkt.k) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku  przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej wypracowano stanowisko, aby wyrazić zgodę na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres 3 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 9 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 6 głosów 

podjęła uchwałę Nr XXV/155/2020 w sprawie odstąpienia od obowiązku  przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. Sprawy różne. 

Głos zabrał Poseł na Sejm RP IX kadencji pan Mariusz Gosek. Podziękował  

za zaproszenie na sesję, w której po raz pierwszy uczestniczy jako Poseł na Sejm RP. 

Powiedział, że rozwój miasta i gminy Stąporków są szczególnie bliskie jego sercu oraz  

wpisane w jego karierę samorządową, społeczną i polityczną. Pan Poseł poinformował,  

że Wicepremier prof. Piotr Gliński przychylił się do wniosku gminy i dzięki temu udało się 

pozyskać kwotę 225 tys. zł na remont MGOKiS w Stąporkowie. Dodał, że radny Edward 

Mazur, jako radny miejski zapewne na realizację tego zadania długo oczekiwał i informację 

przekaże wyborcom. W kwestii wsparcia dla ochotniczych straży pożarnych pan Poseł 

wyjaśnił, że spośród 100 mln zł środków finansowych w roku 2018 aż 5,5 mln zł popłynęło 

na rzecz województwa świętokrzyskiego, dodatkowo zakupiono także wozy strażackie, co 

ostatecznie dało kwotę ok.9 mln zł. Poinformował, że najwyższa kwota z całości puli została 

przekazana do gminy Stąporków. Pan Poseł Mariusz Gosek przypomniał, że był 

koordynatorem projektu z ramienia Ministra Sprawiedliwości, Prokuratora Generalnego. 

Wyjaśnił, że jeden wóz został zakupiony ze środków Funduszu Sprawiedliwości, którego 

dysponentem jest Minister Sprawiedliwości i jest to wóz, który służy druhom OSP w Krasnej, 

natomiast drugi wóz został zakupiony przy montażu finansowym z dodatkowymi środkami z 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Komendy Głównej Państwowej 

Straży Pożarnej i jest w dyspozycji jednostki OSP Odrowąż. Pan Poseł dodał, że wymienione 
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jednostki wpisane są do Krajowego Systemu Ratowniczo –Gaśniczego. W dalszej części 

wypowiedzi obiecał wsparcie przy pozyskaniu nowego sprzętu na rzecz ochotniczych straży 

pożarnych. Zaproponował, aby osoby mające dodatkowe pytania w tej sprawie spotkały się  

z Wojewódzkim Komendantem Straży Pożarnej lub Komendantem Głównym Straży 

Pożarnej, którzy wyjaśnią skuteczność gminy Stąporków w pozyskiwaniu sprzętu 

strażackiego, czy doposażeniu jednostek samochodami ciężkimi, jak np. dla OSP Krasna  

i Odrowąż. Dodał, że kolejne wnioski składane przez gminę na pozyskanie środków 

zewnętrznych dla OSP zostaną rozpatrzone pozytywnie. Pan Poseł Mariusz Gosek w temacie 

kanalizacji gminy wyjaśnił, że Komisja Europejska narzuca współczynnik gęstości 

zaludnienia obszarów i jego zdaniem w tej kwestii powinno nastąpić pewne odstępstwo. 

Dodał, że ściśle współpracuje z Marszałkiem Markiem Jońcą i głęboko wierzy, że gmina 

Stąporków będzie mogła ze środków finansowych przeznaczonych na ten cel skorzystać.  

W kwestii pozyskiwania środków zewnętrznych podkreślił, że życzyłby wszystkim 

obiektywnego podejścia do tematu, gdyż po analizie 1,5 roku swojej pracy w samorządzie 

województwa świętokrzyskiego stwierdzić może, że udało się pozyskać dla regionu 

kilkanaście milionów złotych i zrealizować mnóstwo inwestycji. W związku z tym poprosił  

o sprawiedliwe ocenianie sytuacji. Pan Poseł Mariusz Gosek serdecznie podziękował 

sołtysom z gminy Stąporków za zaangażowanie i pomoc przy wszelkich inicjatywach, 

życzliwość oraz pokazywanie tego osobom, które nie do końca rozumieją i zawsze będą 

zajmować przeciwne stanowisko, bo taką mają nie tylko naturę polityka, ale przede 

wszystkim człowieka. Powiedział, że sołtysi są doskonałym przykładem, że gdy panuje zgoda  

i porozumienie to na końcu zawsze pojawia się dobry efekt. W dalszej części wypowiedzi 

podziękował radnym, gdyż to dzięki nim zamierzone projekty udało się zrealizować. Pan 

Poseł Mariusz Gosek powiedział, że przysłuchiwał się transmisji jednej z ostatnich sesji,  

na której dyskutowano o publicznym transporcie zbiorowym i pytano, dlaczego gmina kupuje 

autobusy. Uzasadnił, że dzieje się tak, dlatego, że przewoźnik, którego radny miał na myśli  

w 2019 r. z samych dopłat uzyskał 640 tys. zł, zaś gmina Stąporków jako jednostka 

samorządu terytorialnego takich możliwości nie ma. W związku z tym poprosił,  

aby sprawiedliwie i uczciwie weryfikować wszystkie zmienne i dopiero wówczas stawiać 

konkretne pytania. Podziękował także za służbę na rzecz mieszkańców gminy Stąporków oraz 

merytoryczną współpracę, bo w społecznościach lokalnych chodzi o to, aby mieć wspólne 

cele i dążyć do ich realizacji. Dodał, że jako Poseł Ziemi Świętokrzyskiej i Poseł Gminy 

Stąporków głęboko wierzy w rozwiązanie istniejących problemów. Zadeklarował wsparcie 

dla realizacji kolejnych zadań na rzecz wspólnoty mieszkańców. Pan Poseł Mariusz Gosek 

podziękował również urzędnikom za pracę przy pisaniu wspaniałych wniosków na 

pozyskanie środków zewnętrznych. Podziękował także nieobecnej na sesji pani Dyrektor 

MGOKiS Stąporków Katarzynie Sorn za koordynowanie złożenia projektu do Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, do Premiera Piotra Glińskiego. Poinformował, że zasiada  

w następujących komisjach: Komisji Spraw Wewnętrznych i Administracji, Komisji 

Sprawiedliwości i Praw Człowieka oraz Komisji do Spraw Kontroli Państwowej. Dodał,  

że wszystko osiągnął dzięki dobrej drużynie i dobrej współpracy ze swym patronem. 

Powiedział, że emocje zawsze prowadzą w złym kierunku a rozbijanie dobrych inicjatyw nie 

prowadzi do dobrego, bo politykę należy uprawiać w Warszawie a na szczeblu gminnym 

powinna panować harmonia i porozumienie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu wszystkich zgromadzonych podziękował Panu 

Posłowi Mariuszowi Goskowi za długoletnią owocną współpracę i dużą ilość pozyskanych 

przez gminę środków zewnętrznych. 

Radny Edward Mazur podziękował Panu Posłowi za pozyskane środki zewnętrzne na 

remont MGOKiS w Stąporkowie. Powiedział, że pokrótce postara się przedstawić sytuację 

gminy, która wcale nie wygląda zbyt słodko. Podkreślił, że fakt posiadania odmiennego 
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zdania nie świadczy o zgryźliwości. Dodał, że zdanie każdego trzeba szanować. Radny 

Edward Mazur powiedział, że sytuacja w gminie Stąporków jest zła, wręcz tragiczna,  

bo jeżeli jesteśmy na trzecim miejscu od końca w wysokości dochodu na jednego mieszkańca 

to niestety, wygląda to niepokojąco. Poinformował, że gdy gmina zrealizuje zaplanowane 

inwestycje to dług na koniec roku wyniesie ok.17 mln zł. Dodał, że tego Pan Poseł zapewne 

nie wiedział. Radny Edward Mazur wyjaśnił, że zawsze popiera wszystkie inwestycje,  

na które są pozyskiwane środki z zewnątrz. Poinformował, że wyjątkową sytuacją, kiedy był 

przeciwko, to wówczas, gdy na jednej z poprzednich sesji trzeba było zrezygnować  

z pozyskanych środków w wysokości 204 tys. zł na termomodernizację budynku ośrodka 

zdrowia w Niekłaniu Wielkim. Przypomniał, że budowa wodociągów także mogła zostać 

zrealizowana przy aż 90% udziale środków zewnętrznych, jednak zrezygnowano z tego,  

z uwagi na tanią siłę roboczą. Jako kolejny przykład podał wykonanie drogi w kierunku 

cmentarza w Stąporkowie, którą gmina wybudowała ze środków własnych budżetu za kwotę 

800 tys. zł, bez dofinansowania, które wynosiło 50% kosztów wykonania całości zadania, 

czyli 400 tys. zł. Dodał, że inwestycja nie była pilna i można było poczekać na nabór 

wniosków i pozyskać środki z zewnątrz. W dalszej części wypowiedzi radny Edward Mazur 

zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej, który na jednej z poprzednich sesji 

powiedział, że budynki ośrodków zdrowia na terenie gminy nie należą do gminy. Wyjaśnił,  

że sprawę zbadał i jest wręcz odwrotnie, gdyż zostały przekazane gminie kilkanaście lat temu. 

Podkreślił, że w związku z tym inwestycję należało wykonać z uwagi na pozyskane 

dofinasowanie, tymczasem radni uchwałę przegłosowali i w rezultacie trzeba było oddać  

204 tys. zł, co nie jest gospodarne. Radny Edward Mazur w dalszej części wypowiedzi  

przypomniał o niekorzystnych dla gminy wyrokach sądowych, m.in. o wyroku sądu 

nakazującym wypłatę wykonawcy inwestycji przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2  

w Stąporkowie kwotę ponad 120 tys. zł wraz z odsetkami i odsetkami za nieterminową spłatę 

należności. Dodał, że gmina powinna uregulować należność tuż po pierwszym wyroku, 

wówczas udałoby się uniknąć dodatkowych kosztów dla budżetu, ale tego nie zrobiono  

a środki wypłacono dopiero po drugim wyroku. Kolejną sprawą, o której przypomniał radny 

Edward Mazur było przesunięcie zarządzeniem burmistrza środków finansowych na wypłatę 

odszkodowania wraz z odsetkami dla dziecka, które uległo wypadkowi w szkole. Podkreślił, 

że o tej sytuacji nikt nie wiedział a dodatkowo nie zostało to ujęte w stosownym załączniku. 

Dodał, że do budżetu nie wpływają środki finansowe z firmy Gaspol, która przeniosła 

siedzibę z naszej gminy, nie wpływają także podatki z hucznie otwieranej firmy Valdi, która 

od dawna nie funkcjonuje. Radny Edward Mazur zaproponował, aby poseł zajął się 

zaprezentowanym tematem. Powiedział, że popiera pozyskiwanie środków zewnętrznych  

a o wóz strażacki zapytał, bo taki jest jego obowiązek jako radnego. Poinformował, że został 

ogłoszony nabór na 500 samochodów a w budżecie gminy zabezpieczono na zakup wozu 

strażackiego kwotę 350 tys. zł. Dodał, że skoro gmina miała możliwość pozyskać środki na 

tzw. samochód lekki, bo wpisywała się w kryteria, więc on jako radny ma prawo prosić  

o udzielenie informacji, czy przedmiotowy wniosek złożono. Powiedział, że nie rozumie 

oburzenia pani Burmistrz tym, że zgłasza pytania bezpośrednio na obradach sesji a nie 

prowadzi rozmów, np. w jej gabinecie. Radny Edward Mazur powiedział, że poseł zapewne 

także będzie publicznie zgłaszał pytania w imieniu wyborców. Dodał, że bardzo cieszy się  

z obecności pana Mariusza Goska w Sejmie RP i wierzy, że dzięki temu uda się rozwiązać 

wiele problemów. Radny Edward Mazur powiedział, że w dyskusji powinna mieć miejsce 

różnica zdań, bo gdy jej brakuje i panuje jednomyślność to jest błąd. Zwrócił się do Posła RP 

Mariusza Goska z pytaniem, co stało się z planowaną budową obwodnicy Końskich. 

Poinformował, że Urząd Gminy Końskie przygotował na to zadanie dokumentację,  

lecz w rezultacie okazało się, że niestety droga nie znalazła się w programie 100 obwodnic. 
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Zapytał, kiedy zatem obwodnica zostanie zbudowana. Kończąc wypowiedź radny Edward 

Mazur życzył panu Posłowi Mariuszowi Goskowi sukcesów. 

Pan Poseł Mariusz Gosek odniósł się do wypowiedzi radnego Edwarda Mazura. W kwestii 

obwodnicy Końskich wyjaśnił, że program 100 obwodnic objął drogi krajowe a obwodnica 

Końskich znajduje się w ciągu drogi wojewódzkiej, więc z przyczyn formalnych nie mogła 

zostać zrealizowana w ramach przedmiotowego programu. Poinformował, że osobiście brał 

udział w rozmowach z Brukselą w sprawie najbliższej perspektywy finansowej. Wyjaśnił,  

że Bruksela w kwestii programu spójności w zakresie infrastruktury drogowej i kolejowej 

ukierunkowuje się  na układy obwodnicowe. Powiedział, że fakt, iż obwodnica Końskich nie 

znalazła się w programie rządowym 100 obwodnic wynika z przyczyn formalno-prawnych. 

Zaproponował, aby radny Edward Mazur sprawdził wytyczne programu, wówczas zrozumie, 

dlaczego droga nie mogła zostać wykonana. Dodał, że w nowej siedmioletniej perspektywie 

finansowej znajdą się środki z regionalnego programu operacyjnego i być może także środki  

z programu operacyjnego Polski Wschodniej. Pan Poseł Mariusz Gosek powiedział, że będąc 

w Zarządzie Województwa Świętokrzyskiego osobiście nadzorował inwestycje drogowe  

w zakresie dróg wojewódzkich i głęboko wierzy, że obwodnica Końskich, która jest jego tzw. 

oczkiem w głowie znajdzie się w programie i zostanie zrealizowana. Pan Poseł powiedział,  

że niewątpliwie ogromnym osiągnięciem jest także fakt, że w rządowym programie „kolej +” 

znalazła się zapomniana przez wiele lat modernizacja, odbudowa i rozbudowa sieci dziesięciu 

przystanków linii 25, która połączy miejscowość Skarżysko Kamienna z Końskimi przez 

Stąporków. Dodał, że zadanie będzie zrealizowane jeszcze w obecnej perspektywie 

finansowej a w dalszej kolejności zostanie wykonane brakujące 34 km do miejscowości 

Opoczno. Podkreślił, że dyskusja jest ważna i potrzebna, gdyż jest częścią debaty i 

demokracji, ale powinna odbywać się w formie, która służy miastu  

i gminie Stąporków. Pan Poseł Mariusz Gosek powiedział, że gdyby na sesji Rady Miejskiej 

w Stąporkowie był po raz pierwszy, to po wypowiedzi jednego z radnych wnioskowałby,  

że gmina Stąporków to zgliszcza, gdyż radny mówił o tym, że wszystko jest wielkim 

dramatem i tragedią. Dodał, że ów radny uważa tak od wielu lat, od kiedy burmistrzem 

Stąporkowa została pani Dorota Łukomska, bo to zapewne jest głównym powodem, aby w ten 

sposób sądzić i o tym wszyscy wiedzą. Pan Poseł powiedział, że dużo mówi się o wpływach 

do budżetu, ale niestety gmina Stąporków ma jedne z najniższych podatków  

w województwie, stąd też niskie wpływy do budżetu. Zapytał, czy radny wie, w jaki sposób 

światowe gazety wyliczają współczynnik i według jakiego algorytmu się tego dokonuje. 

Poprosił, aby radny się z tematem zapoznał i na kolejnej sesji wspólnie będą dyskutować na 

temat wpływów do budżetu gminy i wysokości dochodu na mieszkańca. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej przekazał dalsze prowadzenie obrad 

Wiceprzewodniczącemu Krzysztofowi Chrzanowi. 

W dalszej części obrad głos zabrali: 

Radny Kamil Zieliński poprosił panią Burmistrz Dorotę Łukomską o interwencję  

w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie rozważenia możliwości 

ustawienia znaku ograniczenia prędkości przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2  

w Stąporkowie. Prośbę umotywował tym, że samochody na tym odcinku często przekraczają 

dozwoloną prędkość, co kilkakrotnie kończyło się wypadkami drogowymi stwarzając 

niebezpieczeństwo dla dzieci uczęszczających do szkoły. Dodał, że przy Publicznej Szkole 

Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie ustawiono znak ograniczenia prędkości do 40 km/h  

i kierowcy się do niego stosują, więc takie rozwiązanie proponuje także przy Publicznej 

Szkole Podstawowej Nr 2. W dalszej części wypowiedzi przypomniał, że na jednej z sesji  

w roku 2019 składał propozycję montażu lustra przy skrzyżowaniu obok bloku nr 2 na Placu 

Wolności, które jest zasłonięte blokami, co stwarza niebezpieczeństwo dla uczestników 

ruchu. Ponowił także prośbę o rozwiązanie problemu brakujących parkingów na osiedlu Plac 



12 
 

Wolności w Stąporkowie, gdzie sytuacja jest dramatyczna, gdyż mieszkańcy nie mając miejsc 

parkingowych parkują tuż pod oknami sąsiadów, co nie jest komfortowe. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do pani Burmistrz Doroty Łukomskiej oraz Radnych 

Rady Miejskiej. Przedstawił, iż w dniu wczorajszym zatelefonował do niego jeden  

z mieszkańców Stąporkowa, będący jednocześnie pacjentem SP ZOZ w Stąporkowie, który 

jest zmuszony ze względu na poważny stan zdrowia przyjmować leki na stałe. Pacjent 

wyjaśnił, że pani w rejestracji poinformowała go, że przepisanie leków jest obecnie 

niemożliwe i w związku z tym zapytał radnego Edwarda Mazura, co ma w tej trudnej sytuacji 

zrobić. Radny wyjaśnił, że poinstruował pacjenta, że powinien o swoim problemie 

niezwłocznie poinformować panią Dyrektor SP ZOZ i poprosić o wypisanie recepty,  

co ostatecznie zostało wykonane. W dalszej części wypowiedzi radny wyjaśnił, że ów pacjent 

w  SP ZOZ spotkał panią Burmistrz, której przestawił zaistniałe zdarzenie. Radny Edward 

Mazur poinformował, że pani Burmistrz wówczas odpowiedziała, aby pacjent za obecny stan 

służby zdrowia miał pretensje do radnych, bo to radni nie chcieli prywatnego podmiotu 

zewnętrznego, a szczególnie, aby miał pretensje do radnego Edwarda Mazura. Radny 

przypomniał, że decyzję w sprawie najmu części budynku SP ZOZ na działalność podmiotu 

zewnętrznego podjęli wszyscy radni. Zwrócił się do radnych i poprosił, aby na podstawie 

przedstawionej sytuacji przeanalizowali, w jakim świetle są stawiani na zewnątrz,  

do mieszkańców gminy. Poprosił panią Burmistrz, aby nie wymieniała personaliów tylko 

jednego z radnych, gdyż oprócz niego byli na obradach jeszcze inni. Przypomniał,  

że w protokole wyraźnie zaznaczono, że radny Edward Mazur zajął stanowisko, że nie jest 

przeciw wyrażeniu zgody na najem części budynku dla podmiotu zewnętrznego. Radny 

Edward Mazur zaapelował, aby pani Burmistrz mówiła prawdę i nie wybielała się, że jest  

w porządku a radni są źli, bo to jest niedopuszczalne. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że kwestie przedstawione przez 

radnego Kamila Zielińskiego zostaną zweryfikowane. W dalszej kolejności odniosła się  

do wypowiedzi przedmówcy radnego Edwarda Mazura. Przedstawiła, że brak decyzji 

związany z wprowadzeniem i wydzierżawieniem 105 m
2
 powierzchni dla spółki, która 

wprowadziłaby lekarzy  bezpłatnie przyjmujących mieszkańców z gminy Stąporków to brak 

odpowiedzialności. Wyjaśniła, że zna osobiście pacjenta, o którym mówił radny Edward 

Mazur i doprecyzowała, że była w przychodni, aby przyjrzeć się sytuacji i funkcjonowaniu 

podmiotu, gdyż w przeciwieństwie do radnego Edwarda Mazura zajmuje się poszukiwaniem 

lekarzy. Powiedziała, że radny podobnie jak ona pobiera wynagrodzenie i został, jak inni 

radni wybrany przez mieszkańców gminy Stąporków, więc powinien podjąć działania mające 

na celu złagodzenie zaistniałego problemu, a na chwilę obecną jedynym rozwiązaniem było 

wprowadzenie do gminy spółki. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała,  

że jeżeli radni mają inną, lepszą propozycję prosi o jej przedstawienie, jak mówi radny- 

wyborcom. Dodała, że osobiście nie używa słowa „wyborcy”, gdyż wyborcami są osoby 

biorące udział w wyborach. Pani Burmistrz wyjaśniła, że używa sformułowania „moi 

mieszkańcy”, bo tak jest przyzwoiciej. Obiecała, że jeżeli radni będą jej przekazywać 

informacje o problemach nurtujących mieszkańców, to poświęci czas i udzieli na sesji 

odpowiedzi na zgłoszone pytania. Stwierdziła, że niestety trudno jest dyskutować na zasadzie 

pytanie-odpowiedź, gdy radny chce znać dodatkową ilość szczegółów, dlatego też proponuje 

wcześniejszą rozmowę w celu przygotowania zadowalającej odpowiedzi. Pani Burmistrz  

w kwestii funkcjonowania ośrodka zdrowia wyjaśniła, że nie stanowi problemu sytuacja, gdy 

młody mężczyzna przynosi kartkę z prośbą o ponowienie stosowanych leków odpowiednio 

wcześniej, lecz problem stanowi sytuacja, gdy prosi się o ich powtórzenie konkretnie w dniu, 

kiedy one się kończą a trzeba przyjąć kolejną dawkę. Poprosiła, aby radny Edward Mazur 

rozmawiając z wyborcami przekazywał im informację, aby pamiętali o konieczności 

powtórzenia leków wcześniej a nie w ostatniej chwili. Pani Burmistrz powiedziała, że należy 
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pochylić się nad pacjentami korzystającymi z leków specjalistycznych, którzy nie chcą 

skorzystać z wizyty u lekarza specjalisty w celu uzyskania stosownego zaświadczenia, aby 

lekarz poz mógł kontynuować wypisywanie leków. Podkreśliła, że rozwiązywaniem właśnie 

takich problemów zajmuje się burmistrz wraz z sekretarzem oraz dyrektorem SP ZOZ  

w Stąporkowie. Pani Burmistrz powiedziała, że brak decyzji w sprawie wyrażenia zgody na 

najem lokalu dla spółki to brak odpowiedzialności. W dalszej części wypowiedzi 

poinformowała, że podczas obrad zauważyła, że jedna z radnych często wstrzymuje się od 

głosu a tym samym od podjęcia decyzji na „tak” lub „nie”, co oznacza, że ciągle nie ma 

własnego zdania. Powiedziała, że po to są podejmowane prace na komisjach, aby zadawać 

pytania i wypracować stanowisko. Pani Burmistrz powiedziała, że raz na jakiś czas można się 

wstrzymać od głosu, ale cały czas nie da się tego robić. Dodała, że można jeszcze przecież 

wybrać inną ewentualność i całkowicie nie brać udziału w głosowaniu, co też się na sesjach 

zdarzało. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy pani Burmistrz nie widzi własnej winy w niewłaściwym 

funkcjonowaniu SP ZOZ w Stąporkowie? Powiedział, że zatem wszystkiemu winni są radni, 

gdyż właśnie to zostało przed chwilą powiedziane. Radny odniósł się także do kwestii 

komentowania głosowań radnych. Powiedział, że burmistrz nie ma prawa oceniania głosowań 

radnych oraz namawiania do zajmowania konkretnego stanowiska, gdyż każdy posiada 

sumienie i jest odpowiedzialny za swoje działanie. 

Wiceprzewodniczący Krzysztof Chrzan poprosił o zabieranie głosu do mikrofonu. 

Głos zabrała radna Paulina Potocka. Wyjaśniła, że podejmuje decyzje w zgodzie z własnym 

sumieniem i że burmistrz będzie jej narzucać sposobu głosowań. Dodała, że na urządzeniu do 

głosowania zamontowano trzy możliwości: „za”, „przeciw” oraz „wstrzymuję się”. Radna 

Paulina Potocka powiedziała, że jeżeli coś nie pozwala jej zagłosować „za” danym projektem, 

to tego nie zrobi. Dodała, że zdarzają się także sytuacje, gdy nie zagłosuje „przeciw”. 

Radny Jacek Trudnos odniósł się do poruszanego wcześniej tematu funkcjonowania 

ośrodka zdrowia. Powiedział, że radni nie mogą mówić, że nie są odpowiedzialni za obecną 

sytuację w służbie zdrowia, gdyż dwukrotnie odkładali podjęcie tej trudnej decyzji z uwagi na 

brak odwagi do zajęcia stanowiska. Stwierdził, że nadszedł czas, aby zapytać o zdanie  

w sprawie wprowadzenia podmiotu prywatnego sołtysów z terenu gminy Stąporków. 

Przypomniał, że jako jedyny radny dwukrotnie zagłosował za przyjęciem projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na najem. 

Radny Edward Mazur przypomniał, że w 2017 lub w 2018 roku składał wniosek budżetowy 

o zabezpieczenie środków finansowych na odwodnienie ul.1 Maja w Stąporkowie  

i przebudowę studzienki kanalizacyjnej na skrzyżowaniu ul. Św. Jana Pawła II  

z ul. Krasińskiego. Wyjaśnił, że w przedmiotowej sprawie nie zrobiono dotychczas nic. 

Radny Edward Mazur poinformował, że obecnie jeden z mieszkańców ma zablokowany 

odpływ ze swojej posesji, który był już kilkakrotnie udrażniany przez firmy zewnętrzne, 

jednak bez efektów. Dodał, że obecnie problemem zajął się ZGKiM w Stąporkowie, jednak  

w sytuacji, gdy interwencja także okaże się bezskuteczna trzeba będzie rozważyć możliwość 

ustawienia przenośnych toalet, gdyż mieszkańcy zostali pozbawieni warunków sanitarnych. 

Radny Edward Mazur powiedział, że należało zareagować i starać się szukać rozwiązania  

w sytuacji, gdy zgłosił problem a nie czekać, że być może sytuacja rozwiąże się sama,  

bo niestety tak się nie stanie, gdyż takich studzienek w mieście jest kilkanaście. Przypomniał, 

że były dyrektor ZGKiM opracował zapotrzebowanie finansowe dla zakładu na kwotę  

ok.4 mln zł, które jest niezbędne do uzdrowienia sytuacji i naprawy starych urządzeń. Dodał, 

że nie należy obok takich spraw przechodzić obojętnie, tylko działać. W dalszej części 

wypowiedzi radny odniósł się do sytuacji służby zdrowia. Przypomniał, że tuż przed 

głosowaniem nad wnioskiem w sprawie wycofania z porządku obrad poprzedniej sesji 

projektu uchwały w sprawie najmu dla podmiotu zewnętrznego pani Burmistrz mówiła, że też 
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nie wprowadzałaby prywatnej firmy przed wyborem nowego dyrektora. Zapytał, dlaczego 

skoro zarówno pierwszy, jak i drugi konkurs na dyrektora nie przyniósł rozstrzygnięcia, pani 

burmistrz nie powołała nikogo na to stanowisko, tylko wszystko zrzuca na radnych. 

Radny Łukasz Świerczyński wyraził oburzenie zachowaniem pani Burmistrz w stosunku  

do radnej Pauliny Potockiej i dodał, że powinna za swe słowa przeprosić. W kwestii sytuacji 

w publicznej służbie zdrowia powiedział, że czuje się częściowo za ten fakt odpowiedzialny, 

gdyż był wnioskodawcą wycofania projektu uchwały z porządku obrad sesji. Uzasadnił,  

że intencją radnych była wówczas chęć poznania większego zasobu informacji do projektu 

uchwały dotyczącego najmu majątku gminnego na czas nieoznaczony. Kolejną kwestią 

poruszoną przez radnego Łukasza Świerczyńskiego były częste sugestie mieszkańców z jego 

okręgu wyborczego dotyczące doświetlenia parkingów. Powiedział, że wspólnie  

z mieszkańcami bloku przy ul. Słowackiego 11 w Stąporkowie podjęto próbę doświetlenia 

parkingu za pomocą lamp solarnych. Wyjaśnił, że pomysł się doskonale sprawdził, bo 

inwestycja nie jest zbyt kosztowna, nie wymaga opracowywania projektów przyłączy 

elektrycznych i przede wszystkim jest ekologiczna. Zaproponował, aby gmina z tego 

rozwiązania skorzystała. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że nie przypomina sobie,  

by mówiła, aby z decyzją zaczekać do wyboru nowego dyrektora SP ZOZ, gdyż od początku 

podkreślała, że mało prawdopodobne jest, aby pojawił się lekarz, który będzie chciał pełnić 

funkcję dyrektora SP ZOZ. Przypomniała, że poprzedni dyrektor, który był lekarzem a także 

inne osoby, które były zainteresowane funkcją wyraźnie akcentowały, że jedna przychodnia 

ma szanse funkcjonowania, natomiast cztery już nie. Pani Burmistrz poinformowała,  

że w drugim naborze wzięła udział tylko jedna osoba, podobnie jak w pierwszym, więc  

z przyczyn formalnych konkurs rozstrzygnięty nie został. Dodała, że w jednym naborze 

udział wzięła pielęgniarka a w drugim informatyk. Podkreśliła, że gmina szuka dobrego 

menagera, bo priorytetem jest utrzymanie czterech przychodni zdrowia, zgodnie  

z oczekiwaniami społecznymi. Wyjaśniła, że jedynym problemem, który stoi na drodze do 

osiągnięcia celu jest brak lekarzy chętnych do pracy. Dodała, że zaczyna brakować także 

pielęgniarek. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że aby móc dalej działać 

i rozmawiać z mieszkańcami chciałby uzyskać wiedzę, czy należy o projekcie uchwały 

zapomnieć, czy też radni będą nad projektem głosować, czyli zajmą w sprawie konkretne 

stanowisko. Dodała, że łatwo jest oceniać działania burmistrza, który nie może powiedzieć co 

zaobserwował u radnych, bo łatwiej jest mówić jak zachowuje się burmistrz. W dalszej części 

wypowiedzi zwróciła się do radnego Edwarda Mazura, który powiedział cyt. „pani nie 

powinna oceniać”. Poinformowała, iż przez 10 lat pełnienia funkcji burmistrza nauczyła się 

pracy w pokorze i tego, że nikogo nie osądza a to, co zrobiła na dzisiejszym posiedzeniu stara 

się zrozumieć.  

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski ponowił prośbę o wsparcie w realizacji odcinka 

drogi powiatowej biegnącej przez jego miejscowość. Poinformował, że obecnie ubytki  

w nawierzchni doraźnie zasypywane są żółtą glinką. Powiedział, że jeżeli w taki sposób ma 

wyglądać remont, to on woli, aby droga nie była remontowana wcale. Przypomniał,  

że w latach ubiegłych za brak drogi obwiniało się ówczesny Zarząd Powiatu Koneckiego  

a tymczasem obecnie sytuacja wygląda jeszcze gorzej. Sołtys wsi Lelitków Tadeusz 

Dobrowolski powiedział, że walczy o budowę drogi już od trzydziestu lat, lecz bez efektów  

i dlatego bardzo prosi wszystkich o wsparcie i pomoc dla garstki mieszkańców Lelitkowa. 

Dodał, że pani Burmistrz potrafiła wybudować we wsi drogę, natomiast powiat nie potrafi 

położyć nawet 400 m asfaltu. 

Sołtys wsi Włochów Wojciech Dymarski podziękował pani Burmistrz oraz radnym za 

wyrażenie zgody na użyczenie  nieruchomości położonej w miejscowości Gosań dla 

Stowarzyszenia Na  Rzecz Rozwoju Wsi Gosań-Włochów. 
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Sołtys wsi Błaszków Marcin Kołodziejczyk poprosił Komendanta Komisariatu Policji  

w Stąporkowie o interwencję w sprawie rozwiązania problemu braku oświetlenia ulicznego 

od skrzyżowania przy stacji paliw na DK 42 w Stąporkowie w kierunku Błaszkowa.  Dodał, 

że kilka tygodni temu doszło tam do wypadku śmiertelnego. Poinformował, iż projekt na 

wykonanie zadania został opracowany w roku 2018. Zaproponował, aby w sytuacji, gdy 

niemożliwe jest oświetlenie całego odcinka drogi, zmienić projekt i oświetlić tylko 

skrzyżowanie, co zdecydowanie wpłynie na poprawę bezpieczeństwa uczestników ruchu 

drogowego. 

Wiceprzewodniczący Krzysztof Chrzan w imieniu mieszkańca miejscowości Luta I 

starającego się o dobudowanie fragmentu 300 m wodociągu poprosił o przychylenie się do 

prośby i wykonanie zadania w miarę posiadanych środków. Uzasadnił, że dotychczas sytuację 

dało się opanować poprzez korzystanie z własnego ujęcia, jednak problem nasilił się po 

suszach, które miały miejsce latem roku ubiegłego. 

Ad.pkt.9. Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof 

Chrzan zamknął obrady XXV sesji Rady Miejskiej.  

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                         Jacek Kołodziej 

 

 
 

 


